



## Danske Fysioterapeuter Region Hovedstaden

### Referat af bestyrelsesmøde

**Tid:** 05.09.2024 kl. 14.30-21.00.

**Sted:** Holmbladsgade 70c lokale 1a+1b

RB-møde m. dimittendrundringning og efterfølgende middag på Ravelinen som sommerafslutning.

**Tilstedeværende:** Charlotte Larsen, Bente Andersen, Per Norman, Katja Milling Knudsen, Tobias Imfeld, Line Schiellerup, Børge Bo Hansen

**Fraværende:** Mie Knudsen, Anders Breinholt Nielsen, Rasmus Sylvest Mortensen, Jesper Ottosen, Lene Jæger, Per Tornøe

*Bestyrelsen skiftes til at referere dette møde, grundet nedsat arbejdstid hos studentermedhjælperen*

#### **Punkt 1 – Velkomst v. formand (Per Norman referer)**

Per Norman er i henhold til listen ordstyrer.

- 1 ~~Anders Breinholt Nielsen~~
- 2 ~~Bente Andersen~~
- 3 ~~Børge Bo Hansen~~
- 4 ~~Charlotte Larsen~~
- 5 ~~Jesper Ottosen~~
- 6 ~~Katja Milling Knudsen~~
- 7 ~~Lene Jæger~~
- 8 Mie Knudsen (deltager ikke)



- 9        **Per Norman**
- 10       Per Tornøe
- 11       Rasmus Sylvest Mortensen
- 12       Tobias Imfeld
- 13       Tilde Randsborg

Line byder velkommen og forklarer, at vi er uden sekretær til dette møde. Det betyder, at regionsbestyrelsen selv skal varetage referatfunktionen. Line foreslår en fordeling af punkterne mellem os, og vi trækker hver en seddel med nummer på det (de) punkter, vi hver især skal referere. Per Norman refererer punkt 1.

Der er afbud fra: Per T, Anders, Jesper, Tilde, Lene, Mie og Rasmus. Formanden konstaterer, at vi stadig er beslutningsdygtige.

Line meddeler, at Rasmus af personlige årsager trækker sig fra regionsbestyrelsen. Det betyder, at en suppleant til regionsbestyrelsen skal indkaldes. Rasmus er desuden valgt til Repræsentantskabet, hvilket han også trækker sig fra. Børge Bo er 1. suppleant til Rep. og træder ind i stedet for Rasmus.

## **Punkt 2 – Orientering v. formand (Line referer)**

Der er blevet sendt en skriftlig orientering ud til bestyrelsesmedlemmerne forud for mødet.

Derudover orienterer Line om følgende på mødet:

- Line har været nødt til at indkøbe ny pc til brug for studentermedhjælp da den gamle ikke lever op til foreningens IT- sikkerhedspolitik. Omkostningen vil være omkring 10.000 kr. inkl. div. software og opsætning.
- Timer til studentermedhjælp er reduceret fra 15t./uge til 5t./uge frem til årsskiftet. Der er søgt VPN adgang således at Yrsa kan fordele arbejdet hen over ugen.
- Line har i den forbindelse spurgt Mie om hun er interesseret i at hjælpe til nogle timer. Dette er alene blevet aktuelt, fordi Mie på det tidspunkt arbejder færre timer. Der er ikke aftalt konkret. RB spørger om det så er som næstformand? Det er det ikke, det er tænkt som hjælp til administrative opgaver.



- Netværkskonsulent: der er aftalt en opgavefordeling, der involverer Natasha som er regionens netværkskonsulent. Hun vil hjælpe med de par netværk som Yrsa plejer at hjælpe og så er hun på medlemsarrangementet AI sammen med planlægningsgruppen.
- Udtrådt af RB er Rasmus grundet manglende tid til bestyrelsesarbejdet. Rasmus håber at kunne vende tilbage til Regionsbestyrelsen ved kommende GF. Karen Gottlieb der er 1. suppl. er indkaldt og glæder sig til at indtræde. Karen bliver tilbudt introduktion forud for hendes første møde 23.10
- Børge Bo indkaldes til REP grundet Rasmus udtræden.
- Jeanette P. har inviteret til 60 års fødselsdagsreception. RBestyrelsen samler ind til gave, der gives til DFys solidaritetsfond.
- 2.Q's budgetopfølgning viser at vi følger det forudsatte budget, men at vi også af den grund akkumulerer økonomi. Det er ikke intentionen med det regionale budget. Specielt ikke i en tid, hvor vi centralt har lavere indtægter grundet nedgang i medlemmer og større udgifter grundet inflation og krav til os om større henlæggelse til konfliktfond A. Foreningens økonomi presset. HB er på vanlig vis beskæftiget med at få et budget i balance så direktøren kan præsentere Repræsentantskabet for budget for de kommende år.
- Vigende medlemstal har direkte og umiddelbar konsekvens for foreningens drift og politiske ambitioner. Derfor har jeg ved flere TRnetværk sagt højt, at det er nødvendigt at gøre noget. At vi ikke kan opretholde eller forbedre aktivitets- og serviceniv, uden der bl.a. pris og lønfremskrives. Hertil en styrket vækststrategi med rekruttering og fastholdelses/tilknytnings af fysioterapeuter. Det har fået en TR til at melde sig på banen og foreslå en arbejdsgruppe specifikt omkring dette. Det har RF (Line) taget imod med *kyshånd* Og præsenterer derfor RB for ideen. RF har skrevet en længere returhilsen med beskrivelse af allerede igangsatte initiativer. RB bakker op om ideen med en arbejdsgruppe på tværs af medlemmerne og Line drøfter det med RF gruppen og HB for at sikre sammenhæng til de initiativer der er i gang.
- Der er max travlhed i Danske Fysioterapeuter og foreningen søger at få indflydelse forud for og efter dvs. reformudspil og Ældrelov offentliggøres (kandidat, professionsudd., sundhedsreform)



### **Punkt 3 – orientering v. RB-medlemmer (Charlotte referer)**

Vi har afholdt en fint TR-møde med 65 tilmeldte

Charlotte orienterede om at Jeanette Præstegaard og Tina Nøhr fra ETF har været på besøg i Center for lungesygdomme og på Nybodergården/plejehjem i København SUF efter en invitation fra vores direktør Per Bennetsen. Det havde været et fint besøg. Handlede primært om at stå fagligt stærkere/særligt fokus på terapeutdækning, indretning af indsatser efter borgernes behov, rehabilitering og ikke opgaveglidning. Desuden respekt om at vi udgør 2 forskellige fagligheder. Jeanette interesserede sig særligt for den palliative indsats, mens Tina interesserede sig for ergoterapeutdækning, som kunne være bedre.

Per Norman orienterede om, at han har solgt sin klinik og stopper pr. 1.sept.

Det betyder at Per ikke kan være SU repræsentant længere. Der er dog enighed om at Per fortsætter til årsmødet i november, hvor der skal udpeges ny repræsentant.

### **Punkt 4 – Nyt om uddannelsesreformen**

Punktet udgår såfremt, der intet nyt er at fortælle/drøfte

*Dette punkt er udgået*

### **Punkt 5 – Planlægningsgruppe til medlemsmøde 23.10 (Katja refererer)**

|             |  |
|-------------|--|
| Indstilling | At RB nedsætter en mindre planlægningsgruppe, der sammen med Line står for det praktiske omkring åbent RB i forbindelse med Repræsentantskabsmødet 8.-9.11   |
| Indhold     | <p>På sidste RB-møde blev det besluttet at medlemmerne opfordres og inviteres til møde med de repræsentantskabsvalgte i Hovedstaden.</p> <p>Det sker i tilknytning til vores ordinære RB møde d. 23.10.</p> <p>Typisk kl. 17 med lidt mad til afslutning.</p> <p>RB besluttede samtidig, at såfremt de tilmeldte alene er repræsentantskabsvalgte, forbeholder RBs sig retten til at aflyse.</p> <p><b>Planlægningsgruppens opgaver er :</b></p> <p>1. at sikre information om arrangementet på hjemmesiden,</p> |



|            |   |
|------------|---|
|            | <p>kursusplatform og som direkte mail til de Repræsentantskabsvalgte.</p> <p>2. planlægge program for mødet (afklare med RB d. 23.10, hvilke forslag vi gerne vil vende på det åbne møde)</p> <p>3. planlægge og indkøbe/bestille forplejning i samarbejde med Line</p> <p>4. andet?</p>  |
| Drøftelse  |   |
| Beslutning | <p>Line efterspørger en planlægningsgruppe til REP-medlemsmøde (med invitation af medlemmer). Line lægger op til at hvis der kun er medlemmer af REP der melder sig til, så aflyser vi den del af mødet. Denne del godkendes.</p> <p>Det er egentligt tidligere besluttet at mødet skulle være virtuelt, men der har været en lille fejl på regionskontoret, hvor der har været annonceret et fysisk møde. Bestyrelsen beslutter derfor at man skriver på indkaldelsen, at det er muligt, at deltage både fysisk og virtuelt, hvis det bliver gennemført. <b>Katja, Line og Charlotte melder sig til planlægningsgruppen</b> og det aftales at denne gruppe også sørger for, at der efterfølgende evaluerer medlemsmødet.</p> |

## Punkt 6 – planlægningsgruppe til medlemsmøde om AI

*Der er ikke refereret til dette punkt*

|             |   |
|-------------|---|
| Indstilling | Der skal nedsættes en planlægningsgruppe, som skal planlægge medlemsmødet om AI, der skal afholdes i slutningen af november   |
| Indhold     | <p>1. Hvem vil gerne være tovholder og sikre at drejebogen/tidsplanen bliver overholdt?</p> <p>2. Hvem vil gerne være en del af planlægningsgruppen? Line vil gerne deltage, men ikke som tovholder.</p> <p>3. Se vedhæftet drejebog, for hvilke opgaver, der skal varetages. Regn selv baglæns og udfyld "deadline-feltet" med datoer.</p> |
| Drøftelse   |   |
| Beslutning  | Planlægningsgruppen: Tobias, Line og Charlotte  |



## Punkt 6 – fortsat arbejde med RB's politiske fokusområder (Charlotte refererer)

|             |  |
|-------------|--|
| Indstilling | <p>- Bestyrelsen fortsætter arbejde med fokusområder</p> <p>- Robusthed-til-Virkelighed gruppen udfylder skabelon til kursusplatformen samt udformer et kort skriv til corpus</p>  |
| Indhold     | <p>På sidste møde skabte bestyrelsen sig et overblik over de politiske fokusområder og tidsplan for disse mhp at RB gerne skulle have noget af deres arbejde med i beretningen for 2022-2024, som har deadline til januar. Grupperne blev efter mødet opfordret til at sende tidsplaner til rhs.</p> <p><b>Der gøres opmærksom på, at det kun er dette møde samt mødet d. 5. december, der sættes tid af til arbejde med fokusområderne.</b></p> <p>Rhs har modtaget materiale fra arbejdsgruppen "Robusthed til virkelighed", som afholder et virtuelt møde i forbindelse med RB's decembermøde. Rhs er ikke bekendt med planen for de resterende grupper</p> <p>Robusthed-til-Virkelighed gruppen udfylder den vedhæftede skabelon til kursusplatformen, som skal bruges til tilmelding på hjemmesiden. Derudover må gruppen gerne udforme et kort skriv, der kan komme i corpus. Begge ting sendes til rhs, som går videre med det.</p> |
| Drøftelse   |  |
| Beslutning  | <p><u>Gruppen Robusthed til virkelighed</u> orienterer om, at vi har inviteret personer fra SLEF og et par kommunale ledere til at deltage i vores RB møde d. 5. dec.</p> <p>Her skal vi bla. drøfte hvordan lederne ser fysioterapeutiske ressourcer bruges bedst set i lyset af både ældrelov og struktur kommission, som vi ved venter i fremtiden. Hvordan ruster vi os til det?</p> <p>(I materialet til RBmødet står der vi skal udfylde et skema ift. annoncering. Det er en misforståelse – der er ikke tale om et åbent møde)</p> <p><u>Gruppen Brobygger/student-ambassadører</u> orienterer om at der</p>   |



|  |   |
|--|---|
|  | <p>er sat et projekt i gang i region SJ med netværkskonsulent Natasja. De vil prøve samarbejdet af. Det der er i fokus, er medlemskab og hvad Dfys kan gøre for medlemmerne. Vi kom til at tale om de studiestillinger der er slået op i Dfys regi. Det der 10 timer pr. uddannelsessted – deres opgaver er at facilitere til medlemskab/fastholdelse af medlemskab og at være kontaktperson ift. at oplyse de studerende om nyt fra Dfys bla, fx medlemsaktiviteter.</p> <p><u>Gruppen direkte adgang</u> har afsluttet deres opgave – og de kan begynde at beskrive deres arbejde ift. beretningen. Arbejdet er fortsætter i region SJ – der kan evt. følges op på hvordan det går.</p> |
|--|---|

### Punkt 7 – Nål & Skål sommer 24 evaluering og beslutning for vinter (januar 2025)

|             |  |
|-------------|--|
| Indstilling | <p>At bestyrelsen tager orienteringen om DFys Hovedstadens deltagelse ved Fys udd. dimission hhv. Hillerød og KP til efterretning og</p> <p>At bestyrelsen på baggrund af orienteringen beslutter plan for fejring og udlevering af DFys nål til de færdiguddannede til vinter (januar 2025)</p>   |
| Indhold     | <p>Bestyrelsen deltog ved dimissionen på hhv Hillerød og KP. Tilstede ved begge var hhv. RF og et par RB-medlemmer. Bestyrelsen havde besluttet at give kage, men dette udviklede sig til noget, der blev dyrt og besværligt. Derfor er der også behov for at drøfte hvordan DFys gør sig særlig godt ved den kommende fejring. Kage eller andet?</p> <p>Til forberedelse se evt. sommerhilsen fra Regionskontoret og FB</p> |
| Drøftelse   |  |
| Beslutning  | <p>Formand, Line, får fuldt mandat fra bestyrelsen til at snakke med uddannelseslederne om, at Danske Fysioterapeuter Region</p>   |



|  |  |
|--|--|
|  | <p>Hovedstaden gerne vil fortsætte med at deltage under fysioterapeutuddannelsens dimission, København og Hillerød, hvor vi overrækker emblem.</p> <p>Bestyrelsen nikker til, at der bruges penge på synliggørelse af Danske Fysioterapeuter Region Hovedstadens tilstedeværelse, i form af kage, gave eller andet indenfor det afsatte beløb.</p> |
|--|--|

### **Punkt 8 – Dimittendrundringning (Katja referer)**

|             |   |
|-------------|---|
| Indstilling | Bestyrelsen tager et brush up på forestående opgave med opkald til de færdiguddannede                                 |
| Indhold     | Kort gennemgang af opgave, materiale og det praktiske. Til punktet kommer også de vanlige dokumenter, hjælpetekst mv. |
| Drøftelse   | Line informerer om planen for rundringning  |
| Beslutning  |   |

### **Punkt 9 – Eventuelt (Børge Bo referer)**

Ang. Medlemsmødet Livs lang læring d. 5 dec. Sidste tilmelding 1. okt.

Info fra planlægningsgruppen:

Forventning at så mange som mulig fra bestyrelsen deltager og tilmelder sig. Der er aktuelt 13 tilmeldte.

Der skal udover bestyrelsesmedlemmer være mindst 20 deltager for at vi gennemfører.

Derfor vil:

Line mailer til dem der er valgt i vore reg. Til MED

Bente slår på tomme i sit faglige selskab

Tobias sætter det på sin LinkedIn

### **Punkt 10 – Emner til næste dagsorden**





**Næste bestyrelsesmøde:** onsdag d. 23. oktober. Almindeligt RB-møde. 14.30-18.00 (evt. kl. 17 hvis medlemsarrangementet bliver til noget)